
2023
NHF Oslo

Årsrapport



 2 - Årsrapport

Norges Handikapforbund Oslo
Schweigaardsgt 12
Postboks 9217 Grønland, 0134 Oslo
Telefon 24 10 24 00
nhf.oslo@nhf.no
https://oslo.nhf.no
Orgnr: 943756813 

Forsidefoto: colourbox.com
Layout: Steinar Zahl

Innhold:
s 04 Lederens betraktninger

s 06 Regionstyret

s 08 Viktige hendelser

s 10 Interessepolitisk arbeid

s 20 Universell utforming

s 26 Funkiskompetanse

s 30 Organisasjon

s 42 Administrasjon og økonomi

mailto:nhf.oslo@nhf.no
https://oslo.nhf.no


 3 - Årsrapport

2023

NHF Oslo

Årsrapport



 4 - Årsrapport

Lederens betraktninger

Lederens betraktninger

Først av alt: Takk til alle medlemmer og tillitsvalgte 
for innsatsen dere alle bidrar med. Medlemmene er og 
skal alltid være i første rekke. Det er aktive medlemmer 
som ved sitt medlemskap bidrar til vår politiske og 
organisatoriske styrke.

Takk til alle tillitsvalgte, enten dere er engasjerte i 
lokallag eller i landsforeninger, eller begge deler. Det 
er tillitsvalgte, som hele tiden passer på å være nær 
medlemmene og å fremme medlemmenes interesser 
og si tydelig ifra som gir oss felles kraft til å utvikle, 
fornye og forbedre oss. 

Takk til rådsrepresentantene som gir av sin tid, innsikt 
og erfaring i både det sentrale rådet og i bydelsrådene. 
Dere er viktige. 

Takk til alle andre som på ulike måter representerer 
oss, både i og utenfor organisasjonen, i ulike utvalg, 

prosjekter og grupper. Det er det samlede volumet i 
de mange innsiktsfulle stemmene som løfter oss og 
fremmer vår sak. Hver dag. Hele året. 

Vi har fremmet tydelige krav. Vi skal fortsette 
å fremme tydelige krav. Vi skal være synlige og 
tydelige på ulike arenaer. Politikere, forvaltning, 
samarbeidspartnere, innbyggere og andre aktører skal 
vite at vi har kunnskap, innsikt, erfaring og politikk på 
samtlige av de samfunnsområder som må fungere for 
at Oslo skal være en by for alle. Hele tiden.

En årsmelding ser bakover. Det viktigste for en 
organisasjon er alltid og hele tiden å ha blikket rettet 
fremover. Vi skal følge og holde trykket oppe på alle de 
sakene som er viktige for oss. 

CRPD må og skal alltid legges til grunn. 
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Lederens betraktninger

Vi forventer større trykk og langt høyere prioritering 
av universell utforming. Her bør byrådet legge 
ytterligere press på seg selv ved å fastsette tydelige 
datoplaner og milepæler. Det haster. Å investere i UU 
er en forutsetning for å etablere gode og inkluderende 
samfunn for alle. 

Bystyret i Oslo har gitt et klart oppdrag: BPA skal være 
et likestillingsverktøy. Det skal være likebehandling. 
Vedtaket må bli til praksis. Det forventer alle som 
bruker BPA i Oslo. Det skal etableres en sentral 
bestillerenhet. Det er viktig at det blir fortgang, 
tempo og kraft i arbeidet med å bruke BPA som et 
likestillingsverktøy.

Og slik kunne vi ha fortsatt med andre saker, TT, 
utdanning, arbeid, transport, hjelpemidler og 
koordinerte og samordnede tjenester.  

Vi skal fortsette vår felles innsats og vårt felles 
engasjement for å skape endring, en bedre hverdag 
og et bedre liv for våre medlemmer. Det gjør vi både i 
organisasjonsfellesskapet og gjennom å utvikle sterke 
og solide allianser.

Skal vi vinne frem må vi også bli flere. Derfor må vi 
alle ut og rekruttere nye medlemmer til NHF. La det bli 
en våre felles målsettinger for 2024.

Ved å bli flere og ved å invitere flere med styrker vi 
innsatsen for full likestilling og full deltakelse for alle 
på alle livets områder. 

“Vi har fremmet tydelige krav. Vi skal fortsette 
å fremme tydelige krav. Vi skal være synlige og 

tydelige på ulike arenaer.
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“

Karl Haakon Sævold, 
regionleder

Sadia Jabeen Iqbal,  
nestleder

Jan Tore Berg, 
styremedlem

Ingrid Njerve,  
styremedlem

Bianca Bernhoft Løkkeberg, 
Regionkontorleder

Inger Lise Kristiansen, 
styremedlem

Øyvind Gerhardsen,  
styremedlem

Regionstyret 2023

Når kollektivtrafikk og gangsoner ikke er universelt utformet, 
avhenger manges bevegelsesfrihet av å kunne kjøre og parkere bil for 
å benytte seg av byens tilbud. I arbeidet med mer bilfri hovedstad, er 
det helt essensielt å opprettholde parkeringsmulighetene for personer 

med funksjonsnedsettelser.

Fra årsmøteuttalelsen 2023
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Norges Handikapforbund Oslo er byens fremste 
interesseorganisasjon for funksjonshemmede og likestilling. 
For å nå våre mål om et likeverdig og likestilt Oslo stilles 
det store krav til politikken som blir ført i hovedstaden. 
Vårt samarbeid med politikere og embetsverk er helt 
avgjørende for at vi skal nå frem med vårt interessepolitiske 
arbeid. Vårt arbeid bygger på landsmøtets vedtatte strategi 
og interessepolitiske program og regionens vedtatte 
styringsdokumenter. NHF Oslo har et tett og godt samarbeid 
med flere andre interesseorganisasjoner som deler vårt 
interessepolitiske grunnsyn i forhold til likeverd og 
likestilling i samfunnet. 

NHF Oslo består av 15 lokallag, som jobber både interesse-
politisk og diagnoserettet, i tillegg til å være sosiale møte-
plasser og viktige arenaer for likepersonarbeid.

Medlemmer

Lokallag

Om oss

1394

15
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Viktige hendelser 2023

Januar

Februar

April

Mars

Mai

Endelig elektriske rullestolramper!

Møte med byråd Steen 
Styret i NHF Sagene inviterte til 

innspillsmøte om erfaringer med å leve med 
funksjonsnedsettelse i Oslo kommune. 

Aktivitetshjelpemidlerpotten 
brukt opp for 2023

NHF Oslo 
deltar på den 
årlige SAFO-
konferansen

Vi går i 8. mars-tog under fanen Gi 
assistanse til funksjonshemmede mødre

8.mars-tog

Årsmøte
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Juni

Juli

August

November

Desember

September

Oktober

Landsmøte

Pridemarkeringer, 
parade og 

Funkisfrokost

Både minister og 
forfatter gjestet 

fagdagen NHF Oslo 
arrangerte i november, 
i anledning Funkisuka.

BPA
Oslo bystyre vedtok å opprette en sentral 

bestillerenhet for BPA som skal dekke hele 
kommunen. 

Linde-prosjektet 
Godt fremmøte både fysisk og i streamen for 
avslutningen av det store Linde-prosjektet.

Valgmøte med hederspris til 
avtroppende ordfører Marianne 
Borgen

Demonstrasjon 
utenfor Stortinget om 
manglende finansiering 
av aktivitetshjelpemidler

Vi presenterte høringsinnspill i alle 
aktuelle komiteer på Rådhuset.

Under den årlige 
ledersamlingen ble 

tidligere regionleder 
Magnhild Sørbotten 

tildelt regionens høyeste 
utmerkelse, Sølvnålen. 
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NHF Oslo

INTERESSE-
POLITISK 
ARBEID

I Norge er det ulovlig å diskriminere funksjonsh-
emmede. Alle, uavhengig av funksjonsevne, skal 
ha de samme mulighetene. I virkeligheten møter 
funksjonshemmede mange fordommer og blir 
forskjellsbehandlet og utestengt fra ulike arenaer. 
Norges Handikapforbund Oslo kjemper for funks-
jonshemmedes interesser.
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Interessepolitisk arbeid

Arbeid med kommunebudsjettet for 2024
Norges Handikapforbund Oslo har i løpet av høsten vært 
aktivt engasjert i å påvirke Oslo kommunes budsjett for 
2024. Vi har levert skriftlige innspill til samtlige utvalg 
i kommunen, med overveiende fokus på universell 
utforming. Vårt engasjement inkluderte også deltakelse i 
høringer på rådhuset i de ulike utvalgene. 

I miljø- og samferdselsutvalget rettet vi 
oppmerksomheten mot hvordan dagens 
kollektivtransport ekskluderer mange med 
funksjonshemninger. Vi understreket viktigheten 
av en universelt utformet kollektivreisekjede som en 
grunnleggende forutsetning for å oppnå et bilfritt byliv, 
nå kommunens klimamål og overholde artikkel 9 i FN-
konvensjonen om rettigheter for personer med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD). Det er essensielt at samfunnet 
identifiserer og fjerner hindringer som begrenser 
tilgangen til bygninger, transport og arbeidsplasser. Et 

eksempel vi fremhevet var Ruters egen kartlegging av 
bussholdeplasser, hvor kun 10% av holdeplassene i Oslo 
anses som universelt utformet. 

I kultur- og utdanningsutvalget tok vi opp at det fortsatt 
er 103 skoler i Oslo som ikke er universelt utformet. Det 
er en presserende nødvendighet å investere i universell 
utforming av skolebygg. Uten øremerkede midler til 
dette formålet risikerer vi å fortsette å ekskludere barn 
med nedsatt funksjonsevne fra full deltakelse i skolelivet. 
Kommunen må gjøre store tiltak for å sikre at alle barn 
har likeverdig tilgang til utdanning, uavhengig av 
funksjonsnivå. 

I Byutviklingsutvalget la vi fokus på hvordan mangelen 
på universell utforming av bygg og uteområder resulterer 
i utestenging og gjør det vanskelig for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne å delta på alle samfunnsområder. 
Vi adresserte også utfordringer knyttet til HC-parkering 

01
«Kommunen må gjøre store tiltak for å 

sikre at alle barn har likeverdig tilgang til 
utdanning, uavhengig av funksjonsnivå.»
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Interessepolitisk arbeid

og bruken av brostein. I Helse- og Sosialutvalget rettet 
vi oppmerksomheten mot rammekuttene i bydelene. 
Vi understreket at bydelene spiller en avgjørende rolle 
når det gjelder tildeling av tjenester som Tilrettelagt 
Transport (TT), Brukerstyrt Personlig Assistanse (BPA), 
støttekontakt, praktisk bistand, ergo- og fysioterapi, samt 
avlastningstjenester. 

Tilleggsinnstillingen og ny byrådsplattform
Byrådets betydelige innskrenkninger i støtten til 
universell utforming er intet mindre enn et alvorlig 
tilbakeslag for Oslos ambisjon om å bli en universelt 
utformet by innen 2030. Denne drastiske reduksjonen på 
hele 80 millioner kroner, er et skuffende comeback fra de 
borgerlige.

Selv om det er positivt at KrF klarte å forhandle fram 
ytterligere 20 millioner kroner til universell utforming, 
er dette langt fra tilstrekkelig for å oppnå målet om 
en inkluderende by. Bystyret har gjennom flere år 
tildelt midler til universell utforming, og resultatene er 
synlige i hverdagen til våre medlemmer - på skoler, i 
kollektivtransport og i bybildet. Oslo har vært i en positiv 
utvikling mot å bli mer inkluderende og tilgjengelig, og 
derfor sender det nye byrådet et svært negativt signal ved 
å sette en betydelig brems på denne fremgangen.

Ekstra urovekkende blir det mot bakteppet av at byrådet 
heller ikke har inkludert CRPD (FNs konvensjon om 
rettighetene til personer med nedsatt funksjonsevne) som 
grunnlag i sin plattform. Budsjettkutt og usynliggjøring 
av konvensjonen vitner om manglende forpliktelse 
til å oppfylle rettighetene til mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. Det er på høy tid at byrådet innser alvoret 
i sitt valg og tar ansvar for å sikre en inkluderende og 
tilgjengelig fremtid for alle Oslos borgere.

Valg 2023 og valgmøte i august
Det var valg i september, og vi fulgte opp innspillene vi 
hadde kommet med til Oslo-partienes programarbeid. 
Våre hovedsaker i disse innspillene var tilgjengelig 
skole, BPA, tilgjengelig kollektivtrafikk og CRPD (FNs 
funksjonshemmedekonvensjon). Vi syntes partiene hadde 
en del gode punkter for vår gruppe i sine programmer, 
men vi måtte slå fast at våre konkrete innspill i liten grad 
hadde blitt tatt inn. Det er nyttige erfaringer å ta med 
seg inn mot neste valg, hvor vi må ta utfordringen og 
jobbe på litt andre måter for å få gjennomslag. I august 

hadde vi valgmøte, her skulle ordførerkandidat Rina 
Mariann Hansen (Ap) egentlig møte ørdførerkandidat 
Anne Lindboe (H) til debatt. I siste liten fikk vi i stedet 
Hassan Nawaz fra Høyre, men vi fikk god diskusjon og 
mye engasjement i salen. Etter den politiske duellen møtte 
daværende ordfører Marianne Borgen (SV) til samtale 
med vår tidligere regionleder Magnhild Sørbotten, 
med samtaleleder Jørgen Foss. Samtalen endte med at 
ordføreren fikk vår hederspris for 2023, vel fortjent for sitt 
langvarige engasjement for vår gruppe.

BPA – brukerstyrt personlig assistanse
BPA fortsetter å være et viktig tema for oss i NHF Oslo, 
og kommunerevisjonsrapporten fra 2021 understreket 
vårt poeng om store forskjeller i praksis mellom bydelene. 
I mai stilte 4 medlemmer av NHF Oslo opp i Avisa Oslo 
for å snakke om problemet med BPA i Gamle Oslo 
bydel: Ida Dignes, Ingvild Grimstad, Monica Haugen og 
Camilla Huggins Aase. Dignes fortalte at da hun flyttet fra 
Sagene til Gamle Oslo, mistet hun 50 timer BPA per uke, 
og at dette i stor grad hindrer hennes samfunnsdeltagelse 
og likestilling.

I mai leverte vi innspill på høringsprosessen «Innspill 
til tiltak for å sikre større likhet i bydelenes praktisering 
av brukerstyrt personlig assistanse (BPA)», denne endte 
i en byrådssak som bl.a. inneholdt tiltakene: - Styrke 
faglig kompetanse om BPA og CRPD, forvaltningsrett 
og helserett, - Etablere fagnettverk på tvers av bydelene 
og - Lage en struktur for systematisk samarbeid med 
brukerorganisasjoner, råd og leverandører av BPA.

I september kom nyheten at bystyret vedtok en 
prøveordning på to år med en sentral bestillerenhet for 
tildeling av BPA. Dette var et privat forslag fra Hassan 
Nawaz (H), og forslaget fikk flertall fordi Rødt stilte seg 
bak det. Vi har tidligere uttrykt støtte til en slik ordning, 
med det forbeholdet at en sentral enhet må legge seg på et 
høyt timeantall i tildeling, fremfor å legge seg på det lave 
timeantallet vi ser i visse bydeler. Utredningen av hvordan 
en slik ordning skal fungere i praksis, forespeiles at skal 
være ferdig august 2024.

3. juli fikk vi besøk fra Angelika Pichler fra Wien, hun 
ønsket å lære om hvordan vi jobbet med BPA i Oslo. Hun 
jobber i bedriften Domino, som driver med Østerrikes 
ekvivalent til BPA. Det er alltid lærerikt å høre om 
funksjonshemmedes levevilkår andre steder i Europa, 



 13 - Årsrapport

Interessepolitisk arbeid

og Angelika ønsket velkommen til Wien hvis vi ønsket å 
komme på studietur.

CRPD
NHF sentralt har jobbet mye i 2023 med å få 
CRPD – FNs funksjonshemmedekonvensjon – inn i 
menneskerettighetsloven. I vår programprosess fram 
mot valg 2023 så var CRPD et av temaene vi løftet 
inn til Oslo-partienes partiprogrammer, så vel som i 
budsjettdeputasjonene på høsten 2023. Det nye byrådet 
som kom på plass i høst lanserte en byrådsplattform uten 
å nevne CRPD, dette har vi gitt tilbakemelding om at er 
en klar mangel. Vi fortsetter å bruke CRPD aktivt i våre 
innspill og høringssvar.

TT- tilrettelagt transport 
Konsekvensene av at Ruter overtok kjørekontoret og 
Minibuss 24/7 overtok spesialbilkjøringen var fortsatt 
svært tydelige ved inngangen til 2023. Ruters toppledelse 
opprettholdt kontaktmøter med oss og foreldre til barn 
som har spesialbiltransport også i starten av året.

Januar brakte flere gode nyheter. For første gang kunne 
vi starte året med betydelig lavere TT-priser, etter at 
Rødt hadde forhandlet dette inn i budsjettavtalen. Ruter 
annonserte at de heretter ville gi Minibuss 24/7 bøter 
ved avvik. Bystyret fulgte opp med flere gode vedtak på 
punkter vi har jobbet for:

• Bystyret ber byrådet sikre at avtalen med sjåførene 
i TT-transporten inkluderer at sjåfør hjelper den 
reisende mellom bil og inngangsdør. 

• Samkjøring av TT i spesialbil skal være underordnet 
TT-kundens behov for en trygg, forsvarlig tjeneste, 
der kunden kommer frem i tide. 

• Bystyret ber byrådet sikre at TT-gruppene som har 
vedtak om faste sjåfører, faktisk får det. 

De to siste punktene er fortsatt ikke på plass ved årets 
utgang. 

Ruter bestilte en ekstern granskning av sin egen innsats 
i forbindelse med at de overtok TT. NHF Oslo bidro 
med våre erfaringer til granskningen. Rapporten gir 
mye kritikk. Ruter ser imidlertid ut  til å vise vilje til 
å følge opp forbedringspunktene rapporten peker på. 
Brukerrådet for TT er også blitt involvert i oppfølgingen.

NHF Oslo deltar aktivt i TT brukerråd. Vi opplever at 
møtene er for få og for korte i forhold til saksmengden. 
I brukerrådet har vi tatt opp de vedvarende problemene 
med spesialbiltransporten, manglende sikkerhetsfokus 
hos Minibuss 24/7, fortsatte problemer med å få fast 
sjåførgruppe når bydelen har innvilget det, og problemer 
med lange ventetider og mye rot ved TT fra Oslo 
lufthavn. Vi har også påpekt at Ruter ikke kan omtale 
samlokaliserte boliger, dagsenter etc for institusjoner.

I løpet av året har spørsmålet om folk som ikke har 
nakkestøtte på rullestolen kan få reise med spesialbil. Vi 
har vært krystallklare på at en slik praksis vil utelukke 
nær alle med manuell rullestol fra å bruke TT spesialbil. 
Dersom det skal gjøres sikringstiltak, må disse gjøres i 
selve bilen.

I vår budsjettdeputasjon til miljø- og samferdselsutvalget i 
november ba vi om at prisen på en TT-billett i løpet av de 
neste fire årene må settes ned til samme nivå som andre 
kollektivbilletter i Oslo. Dessverre valgte bystyret å øke 
prisen igjen.

Faksimile fra 
Avisa Oslo



 14 - Årsrapport

Vellykket lyttemøte
17. januar arrangerte NHF Sagene et lyttemøte med 
byråd Steen. Det ble et veldig fint møte med godt 
oppmøte og mange sterke historier og viktige innspill 
om hvordan det er å leve med funksjonshemming 
i Oslo. Robert Steen, som var daværende byråd for 
helse, eldre og innbyggertjenester i Oslo, lyttet til og 
tok på alvor alle innspillene. Han oppfordret særlig 
til at de som har mulighet og ønsker, bør engasjere 
seg politisk og ta på seg verv hvis man kan – for 
å øke representasjonen av funksjonshemmede på 

Interessepolitisk arbeid

Elevtransport
NHF Oslo deltar i Utdanningsetatens brukerråd 
for elevtransport. Dette dekker elevtransporten for 
grunnskolene. I denne perioden har vi gitt innspill til 
nye kontrakter for kjøring. Vi har vært spesielt opptatt av 
at man ikke skal oppleve samme reduksjon i kvalitet og 
service som TT spesialbil fikk etter overgangen fra Oslo 
Taxi til Minibuss 24/7. Derfor ba vi Utdanningsetaten om 
bl.a. å vekte kvalitet høyere, sette krav til trepunktssele 
for sikring av barn som må transporteres i rullestol, sette 
høyere krav til norskkunnskaper, og å ha bedre krav om 
varsling til foresatte ved avvik. Så ba vi etaten sikre at det 
ikke er formuleringer i anbudet som er til hinder for at 
bana kan ha med seg venner hjem i drosjen fra skolen.

Parkering, bil og HC-kort
Strategi for universell utforming i Oslo setter krav 
til at det skal være et tilstrekkelig antall handikap-
parkeringsplasser i Oslo, med relevant plassering og 
kortest mulig avstand til målpunkt. Likevel får vi stadig 
meldinger om HC-parkeringsplasser som fjernes, eller 
flyttes lenger unna åpenbare målpunkt. I noen tilfeller 
forringes HC-plasser, slik at de ikke lenger kan brukes av 
alle med HC-kort. Snørydding av HC-plasser ser ikke ut 
til å ha høy prioritet, selv om det avgåtte byrådet mente 
det var slik.

I årets første bystyremøte kom det flere gode vedtak som 
NHF Oslo har jobbet for

• Bystyret ber byrådet sørge for at det snarest legges 
frem en sak for bystyret om å justere praksis for 
tildeling av HC-kort. 

• Ved innføring av nullutslippsone i Oslo sentrum, 
skal det gis unntak for biler med HC-kort. 

• Bystyret ber byrådet sørge for at Bymiljøetaten sin 
tildeling av HC-kort og etablering av HC- plasser 
skal legge til grunn CRPD sitt prinsipp om at 
mennesker med nedsatt funksjonsevne skal ha 
fullgod og effektiv deltakelse og inkludering i 
samfunnet. 

• Bystyret ber byrådet utrede en digital løsning som 
kan gi personer med HC-kort sanntidsdata om hvor 
det finnes ledige HC-parkeringsplasser. 

• Byrådet gjennomgår skiltingen i sentrum av Oslo i 
samarbeid med funksjonshemmedes organisasjoner, 

med intensjon om at flere områder skiltes med 
«parkering forbudt», istedenfor «all stans forbudt». 

• Ved etablering av sykkelfelt med høydeforskjell til 
fortau og bilvei, lages nedsenkninger slik at det er 
mulig å passere for rullestolbrukere. 

• Bystyret ber byrådet om å styrke dialogen med 
staten om justering av de nasjonale retningslinjene 
for HC-kort, for å sikre likebehandling av på tvers av 
kommuner, og holde bystyret informert på egnet vis. 

I budjettdeputasjonene har vi bedt om at antallet HC-
plasser i bilfritt-byliv-områder økes til det doble av hva 
hvert enkelt område hadde før man fjernet ordinære 
p-plasser.

NHF sentralt jobber opp mot nasjonale myndigheter med 
både ny forskrift for HC-kort og veilederen for hvordan 
forskriften skal tolkes. NHF Oslo sørger for å bringe våre 
medlemmers erfaringer inn i dette arbeidet.

Diverse markeringer
Vi stilte i 1. mai-toget i pulje 1B, rett bak appellantene. Vi 
gikk under hovedparolen ”Vi vil jobbe!”, og i tillegg bar 
vi plakater der det sto blant annet ”Anstendige levekår for 
uføre”, ”Gi meg nok assistanse, så jeg kan jobbe” og ”Jeg 
jobber like godt som deg”.

Vi arrangerte banner-maling før 8. mars, og stilte opp 
i toget på kvinnedagen med banneret «Gi assistanse til 
funksjonshemmede mødre».

Vi hadde stand og telt i Pride Park 26.6-1.7, i 
samarbeid med NHFs skeive nettverk, NHFU og Unge 
Funksjonshemmede. Det ble også arrangerte Pride-
frokost før paraden.



de arenaene viktige beslutninger som påvirker 
hverdagen tas. Jo flere funksjonshemmede som er 
synlige og tilstede for å påvirke hvilke temaer som 
anses som viktig og som skal prioriteres politisk og 
budsjettmessig, dess mer vil man få gjennomslag for 
sine saker. NHF Oslo vil også selvsagt fortsette arbeidet 
med å påvirke alle politikere til å ta saker som angår 
funksjonshemmede på alvor, slik at flere fremmer 
rettigheter og likestilling for alle.

Landsmøtet
Oslo var sterkt representerte på landsmøtet i juni. 
I Oslo-delegasjonen stilte Øyvind Gerhardsen 
(delegasjonsleder), Inger-Lise Kristiansen, Ingvild 
Hegg Grimstad, Marte Prestrud og Lilli-Ann Stensdal 
(møtende vara). Ellers stilte Karl Haakon Sævold, 
Sadia Iqbal, Ingrid Njerve og Magnhild Sørbotten 
som delegater for andre organisasjonsledd. Vi hadde 

et hyggelig og spennende landsmøte, hvor man bl.a. 
vedtok resolusjonene «Tiden for BPA er nå!», «Norske 
tog AS har sporet av» og «Prisen for likestilling». På 
lørdagen deltok landsmøtet på Stolthetsparaden i 
sommervarmen, noe som ble et velkomment avbrekk 
med aktivisme, fest og protest!
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Norges Handikapforbund inviterte medlemmer 
og interesserte til seminar om Linde-prosjektet 
i Forstanderskapssalen på Sentralen i Oslo, 6. 
desember klokken 14.00 til 17.00. 

Prosjektet har gjennom dialogmøter samlet 
erfaringene fra Linde-veteranene. De er overlevende 
som gikk på Linde internatskole for såkalt vanføre 
barn i perioden 1947-72. Det er også gjort intervjuer 
til filmen ”Brutte Lenker” av Mats Bjerknes som ble 
vist under arrangementet.

Linde-prosjektet har resultert i tre forskningsartikler 
som vil bli publisert i 2024, og filmen «Brutte 
Lenker». Filmen er en kritisk tematisering av tre 
funksjonshemmedes livsløp og deres erfaringer 

med behandling, overgrep, stigmatisering og 
rettighetskamp.

I tillegg til filmvisningen fikk vi høre fra Halvard 
Vike og Heidi Haukelien fra Universitetet i Sørøst-
Norge og Telemarksforsking som har sammen med 
Heidi Haukelien skrevet tre fagartikler, blant annet 
artikkelen «Kamp, rettigheter, håp og politiske 
forpliktelser, Funksjonshemmede i velferdsutopiens 
vakuum.» Vi fikk også høre likestillings- og 
diskrimineringsombudet Bjørn Erik Thon og 
Lindeveteranene Rigmor Eide og Astrid Staalesen. 

Arrangementet var godt besøkt med cirka 60 
deltakere fysisk tilstede og over 2000 visninger på 
streamingen. 

Lindeseminaret 
6. desember
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STOPP 
HAT

Interessepolitisk arbeid

Stopp hatprat har videreutviklet sine aktiviteter ut 
fra erfaringene fra tidligere år og styrket disse med 
tanke på kvalitet og faglig dybde. Erfaringene vi gjør 
oss i møte med deltakerne på aktivitetene og deres 
tilbakemeldinger har bidratt til kontinuerlig evaluering 
og utvikling av vårt arbeid. I kjernen står fortsatt 
menneskerettighetsopplæring med målet om å motvirke 
hatprat rettet mot alle som opplever dette, og det å skape 
som en motsats en menneskerettighetskultur preget av 
dialog og demokratiske verdier. Særlig viktig har det 
vært å mainstreame grupper som ikke er blitt nevnt og 
vi fremhever stadig behovet for større innsats og bedre 
rammer for å motvirke hatprat mot funksjonshemmede 
i høringer, møter og andre arenaer der vi gir innspill.

Ungdommene som deltar i kampanjen er våre viktigste 
ressurser og spesielt våre ungdomsambassadører 
som holder workshops for ungdomsgrupper, deltar 
på høringer og innspillsmøter, leder aktiviteter og 
engasjerer over hele landet. Foruten studietur til 
utlandet har Utøya vært et sted hvor vi samles for å 
minnes, lære og engasjere nye personer og har skapt 
gode rammer for å utvikle forståelse og kompetanse til å 
jobbe mot hatprat i sine nærmiljøer.

Aktiviteter
I 2023 har Stopp hatprat hatt to fokus for sine 
aktiviteter, nasjonalt og internasjonalt. Nasjonalt har vi 

gjennomført fire aktiviteter på Utøya for ungdom, to 
samlinger og en sommerleir for ungdomsambassadører 
samt den årlige ungdomskonferansen. Vi har 
hatt tre samlinger for voksne som jobber med 
ungdom, slik som ungdomsarbeidere, lærere og 
andre fra organisasjoner og kommuner som jobber 
med ungdom. Disse har fokusert på hvordan 
bruke menneskerettighetsopplæring, samle 
formidlingsressurser og utvikle lokale strategier mot 
hatprat. Samtlige aktiviteter på Utøya har hatt opptil 30 
deltakere og vart over tre dager, unntatt sommerleiren 
som varte fem dager og ungdomskonferansen som 
hadde 100 deltakere. Dette er en økning fra tidligere 
år hvor aktivitetene kun har vart i to dager og det har 
styrket kvaliteten på aktivitetene.

Samtlige samlinger på Utøya har vært planlagt av 
ekspertgrupper bestående av personer i målgruppen for 
arrangementet, som ungdom/ungdomsambassadører, 
organisasjoner, kommuner, lærere, ungdomsarbeidere, 
etc. som har sammen planlagt og levert programmet. 
Dette er en styrke som bidrar til at programmet 
er relevant og reflekterer behovene hos de som 
deltar på samlingene. Gjennom samlingene på 
Utøya har vi styrket våre nettverk og har nå 60 
ungdomsambassadører og 120 praktikere som har 
deltatt på kurs og utgjør en del av vårt nettverk.

Stopp Hatprat 2023
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Vi har hatt større og mindre workshops og kurs. De 
største har nådd over 600 personer mens de minste 
har samlet en håndfull mennesker. Særlig kan vi trekke 
fram samarbeidet med Færder kommune som søkte 
midler til tre kursrekker for ungdommer, politikere, 
skoler og fritidsklubber og Larvik kommune der vi har 
hatt workshop for samtlige 10. klassinger på de årlige 
demokratidagene.

Internasjonalt har vi vært på studietur til Helsinki 
og besøkt et titalls aktører fra justisdepartementet og 
Helsinki by til FN-ungdom, skeives organisasjoner 
og holdningsprosjekter rettet mot sosiale medier. 15 
ungdomsambassadører deltok på turen som varte i 
fem dager og bød på møter og erfaringsutveksling 
med finske ungdommer og workshop for dem. Dette 
førte til et nytt møte mellom finske og norske ungdom 
i Oslo siste helgen i august der de utviklet en plan for 
et nytt nordisk prosjekt - et nordisk ungdomsnettverk 
mot hatprat som det ble søkt om støtte til fra nordisk 
kulturkontakt og 600 000 kr ble innvilget til prosjektet 
som i første omgang har partnere fra Norge, Finland 
og Island, men som i løpet av 2024 vil samle samtlige 8 
nordiske regioner/land.

Finansiering
Høsten 2022 fikk kampanjen tilsagn på 2,5 millioner 
i støtte fra Sparebankstiftelsen som skal brukes i 
perioden 2023-2026. På våren fikk vi 1,155 millioner 
i støtte fra Kultur- og likestillingsdepartementet over 
Statsbudsjettet, samt 634 800 kr i aktivitetsstøtte 

fra Bufdir sin tilskuddsordning for tiltak mot 
rasisme, diskriminering og hatytringer. Etter at 
statsbudsjettet for 2023 ble endelig ferdigbehandlet 21. 
desember fikk vi ytterligere 1 million fra Kultur- og 
likestillingsdepartementet og 400 000 kr fra Bufdir 
som kan brukes i 2024. Spesielt for disse midlene er 
fokuset på polariseringen og konfliktnivået som følger 
av Palestina-Israel-konflikten. Prosjektet er fullfinansiert 
gjennom egne søknader og tilskudd. Samtlige renter på 
støttemidler har i 2023 tilfalt Norges Handikapforbund 
Oslo.

Ansatte
I 2023 har Eirik Rise vært ansatt som kampanjeleder 
i 100%. Videre har Amanda Anvar vært ansatt som 
kampanjerådgiver i 40% fra januar til juni og Monika 
Kochowicz i 60% fra august til desember. Disse har hatt 
ansvar for å følge opp workshop-oppdrag, samlinger 
og ungdomsambassadører. Amanda Anvar har høsten 
2023 gjort noen honorarbaserte oppdrag for kampanjen 
i forbindelse med større samlinger på Utøya. Johanne 
Prøis Fearnley har vært praktikant for Stopp hatprat 
ut 2023. Med tanke på 10-årsjubilumet 2024 begynte 
Stopp hatprat høsten 2023 en ansettelsesprosess 
for en kampanjekoordinator som skal følge opp 
kampanjeaktiviteter på nett i 2024. Eirik har dessuten 
vært en av tre i sosialkomiteen for ansatte ved NHF 
i Oslo som har hatt ansvar for lønningstreff og andre 
sosiale aktiviteter og gitt et mindre bidrag i valg av ny 
IT-leverandør.
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Streaming live
Norges Handikapforbund 

facebook

PÅ HØY TID
MED DELTAKELSE

DATO
Tirsdag
28.november

STED
Kulturhuset

Youngsgate 6

TIDSPUNKT

11:00-14:00

28.11.23

Tove Linnea Brandvik
Forbundsleder NHF
Medlem Likestillings- og 
mangfoldsutvalget

GÅ IKKE GLIPP AV 

Bjørn Hatterud
Forfatter
Medlem Likestillings- og 
mangfoldsutvalget

Camilla Huggins 
Aase
Politisk rådgiver NHF/
Sekretariatsleder NOU: På 
høy tid

PROGRAM FOR DAGEN

Trykk her for påmeldingMer informasjon

11:00 På høy tid med 
deltakelse!
Forbundsleder i Norges 

Handikapforbund Tove Linnea Brandvik 

innleder om «NOU 2023:13» På høy tid

12:20 Hverdagslivet 
gjennom linsa
fotograf Knut Egil Wang, 

fotoobjekt Mikkel Øyen og Helge 

Olav Haneseth Ramstad, 

prosjektleder «Deltakelse».

12:40 Demokratiets 
lukkede dører. 
Utestengelse fra det politiske liv. 
Sonja Myhre Holten, politiker.

13:15 Fra 
uinntakelig festning 
til fest for alle
Elin Vang Kristiansen, rådgiver 
universell utforming i Norges 
Handikapforbund

13:35 Invalid, 
handikappet, 
vanfør, krøpling, 
funksjonshemma… 
funksjonshindret?
Bjørn Hatterud og Camilla Huggins 
Aase diskuterer begrepsbruk og 
forvirring

13:00 Pause

14:00 Slutt for 
dagen

11:50 Lunsj og 
mingling!

Foto:Knut Egil Vang

Foto:Tove Breistein

Foto:Heidi Fagerlid

Fagdag: På høy tid med deltakelse
Norges Handikapforbund Oslo har lang tradisjon med å markere FNs internasjonale dag for personer 
med nedsatt funksjonsevne 3. desember. Ettersom dagen i år falt på en søndag besluttet Norges 
Handikapforbund å markere det med en «funkisuke» i uken før og etter 3. desember, med en fagdag og 
en fysisk og digital fotoutstilling som hovedmomentene. 

NHF Oslo bidro her med å arrangere fagdagen «På høy tid med deltakelse». Dette var en fagdag med 
fokus på den seneste NOU’en på feltet, med tittelen «På høy tid». Kultur- og likestillingsminister 
Lubna Jaffery holdt åpningsinnlegget på konferansen, som hadde stinn brakke med 75 påmeldte 
deltakere fra en rekke organisasjoner, utdanningsinstitusjoner og ulike kommunale og statlige foretak. 
Arrangementet ble i tillegg streamet og opptak lagt ut i etterkant. Både den fysiske og den streamede 
sendingen hadde tegnspråktolk. Programmet var variert og rikholdig (se bilde).
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Høringer og innspill

Desember – Høringsuttalelse 
vedrørende Kommuneplanens 

Arealdel 

September – Workshop om Strategi 
for traumeinformert by

September – Befaring med 
Ruter på løsningen med buss 

for trikk til Ekeberg.

Februar – Vi leverte et omfattende 
innspill på høringsprosessen for Oslo 
kommunes handlingsplan for universell 
utforming, som skal komme som en følge 
av kommunens strategi for universell 
utforming (fra 2022).

Mars – Høringssvar på 
Strategi for Oslo kommunes 

forebyggende arbeid og 
tverrfaglig samarbeid  

- ”Til barnets beste”

Oktober – frem mot oktober 
har vi flere innspill i prosessen 
hvor Kommunerevisjonen 
utarbeider rapporten 
«Fremkommelighet for personer 
med funksjonsnedsettelser»

November – Budsjettdeputasjoner høsten 
2023: Finansutvalget, Byutviklingsutvalget, 

Helse- og sosialutvalget, Kultur- og 
utdanningsutvalget, og Miljø- og 

Samferdselsutvalget. 

November – Seminar om 
diskrimineringsvern på rådhuset, 
vi fremmer våre synspunkter.

April – Høringssvar - forskrift om Oslo 
kommunes tilskudd til frivillige og 
ideelle organisasjoner på helse- og 
sosialområdet

Mai – innspill på høringsprosessen 
«Innspill til tiltak for å sikre større 
likhet i bydelenes praktisering av 
brukerstyrt personlig assistanse 
(BPA)»

September – Befaring med Ruter 
på båten «Baronen», for å adressere 
viktige temaer vedrørende øybåtene 
og tilgjengelighet

Mars – NHF Oslo deltar på et møte om UU i 
IKT på arbeidsplassen, hvor vi fremmer våre 
synspunkter om saken.

April – NHF Oslo deltar på møte 
med kommunaldepartementet 

og valgdirektoratet om valg 
2023, med teamene: Evaluering 
av valgutstyret og Evaluering av 

assistansebestemmelsen i valgloven. 
Vi fremmer våre synspunkter.

Oktober – Møte med ny varaordfører 
Julianne Ofstad, hvor vi fremmer våre 
synspunkter om universell utforming 

og HC-parkering.  

Interessepolitisk arbeid
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NHF Oslo

Universell
utforming

Universell utforming er fremdeles et hoved-
satsningsområde for Norges Handikapfor-
bund Oslo. Prinsippet om universell utform-
ing av omgivelser og tjenester er et av de 
aller viktigste verktøyene vi har for å skape 
et samfunn for alle.
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Universell utforming

Det siste året har det ikke vært så store endringer 
i kollektivtrafikken, for de siste årene har det 
skjedde så veldig mye. De nye trikkene er nå godt 
etablert i bybildet, og arbeidet med å oppgradere 
trikkeholdeplassene tilpasset de nye trikkene er godt i 
gang. Bussene har fått automatiske ramper, og mange 
av T-banestasjonene har fått universell utforming, 
og de nye øybåtene i Oslofjorden har kjørt et par 
sesonger allerede. Nå dreier mye seg om oppgradering, 
forbedring og ferdigstillelse av det som er igangsatt. 

Når det er sagt vet vi at Ruter langt ifra er i mål. Mange 
av de nye tilbudene sliter med drift, og spesielt el-
bussene og båtene har oppstartsproblemer som skaper 
uforutsigbarhet og vanskelige situasjoner for de som 
bruker disse. 

NHF Oslo har møter med Ruter annen hver måned, 
i samarbeid med de andre organisasjonene for 
funksjonshemmede og Rådet for Eldre.  Der vi får 
informasjon om hva skjer, kan komme med innspill til 
løsninger, lufte frustrasjon, få informering om ny-
etableringer, avvik, o.l.

Det var en 100 dagers nedstenging av T-banen østover 
i sommer, og all trafikk østover for linje 2 og 3 hadde 
buss for bane med skifte på Helsfyr. Vi ble allerede 
i januar kontaktet av Ruter, så vi var godt forberedt 
gjennom møter og befaringer på vårparten. Nå var vi 
i utgangspunktet ikke veldig begeistret for at Helsfyr 
ble valgt som stasjon for overgang, fordi rampene opp 
fra stasjonen er for bratte og mangler hvilerepos, og 
for manuelle rullestoler er dette ingen enkel stasjon å 

02
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bruke. Dette løste Ruter med å ha tilgjengelig personell 
som kunne assistere opp rampen. 

Vårt råd til Ruter er at alt avvik der det må skiftes 
kollektivmiddel må skje på stasjoner som er universelt 
utformet. Helsfyr som allerede er et trafikknutepunkt, 
ville vært godt egnet dersom den fikk bedre standard. 
Her mangler heis, og kapasiteten på stasjonen er 
allerede sprengt etter utbygningen av området, og det 
dannes store oppsamlinger foran dørene på vei ut, noe 
som også er et sikkerhetsproblem.

I forbindelse med stengingen fikk vi Ruter til å etablere 
ekstra HC-parkering på Ensjø stasjon, fordi denne 
stasjonen er godt universelt utformet, og for noen vil 
det være enklere å gå på T-banenettet her for transport 
videre i byen. Disse parkeringsplassene var mye i bruk. 

Det kom lite negative tilbakemeldinger på denne 
stengingen fra medlemmene, og vi håper det var fordi 
mange mulige problemer ble luket ut på forhånd.

Stengingen mellom trikkelinjen mellom Gamle 
hospital og Ekebergparken trikkestopp på høsten 
fikk vi derimot først vite om etter at den allerede var 
igangsatt. Ekebergparken er en trikkeholdeplass som 
Ruter allerede sliter med å få gjort tilgjengelig fordi den 
ligger i en sving, og det er høye trinn ned til bakken 
fra vognen. Avvik er en problematikk som rammer 
funksjonshemmede ekstra hardt da de er avhengige av 
systemer som fungerer, og at det er forutsigbart. Ruter 
skal derfor utvikle retningslinjer for hvordan planlagte 
avvik skal håndteres. 

De automatiske rampene som de fleste av el- bussene 
har fått, startet egentlig ganske bra, og vi fikk 
lite tilbakemeldinger forrige år om at disse ikke 
fungerte. I år derimot, og spesielt da snøen kom, er 
tilbakemeldingene fra våre medlemmer at de ikke 
brukes, og/eller at sjåførene sier de ikke fungerer. Det 
testes nå ut en annen type rampe for nye anbud.

De nye elektriske busser har også slitt på glatta og i 
kulden, og for mange har det vært en uforutsigbar 
transport.

De nye trikkene derimot får vi veldig lite negative 
tilbakemeldinger om fra rullestolbrukere. Vi registrerer 
likevel at mange ønsker seg flere sitteplasser, og at 
det er lite håndtak å holde seg fast i når det er fullt 
på bussen og mange må stå. Tilgjengeligheten for 
rullestoler er jo en av grunnene til at det er færre 
plasser, men vi er også en organisasjon for personer 
som har behov for å sitte på offentlig transport.

Øybåtene som går til de nærmeste øyene i 
Oslofjorden ble satt i drift i 2022, har fått veldig 
mange klager. Spesielt gjelder dette problemer med 
ombordstigningsrampene har vært en skuffelse for oss 
som var involvert i planleggingen av båtene, og gledet 
oss til en enkel og likestilt atkomst til båtene. I tillegg 
er det driftsproblemer som avstengte HC-toalett, og 
heiser som er ute av drift og hindrer mange i å bruke 
øverste etasje. Vi har vært i mange møter med Ruter 
angående ombordstigningsrampene som fremdeles er 
for bratte, og når sommersesongen starter i 2024 skal 
de være utbedret. Det blir likevel aldri så bra som vi ble 
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forespeilet da båtene skulle bestilles. Vi håper likevel at 
både toaletter, heis, landgang, samt ladeproblemene de 
slet med nå i sommer skal være i orden, og vi vil følge 
nøye med. 

Vi var også på befaring om Baronen og Baronessen 
som skal bygges om i forbindelse med elektrifisering. 
Dette er båtene som går til destinasjoner sydover 
i Oslofjorden. Her var det også diskusjoner om 
utforming av landgangen som er for bratt. Båtene skal 
settes i drift til sommersesongen, og vi er spente på 
løsningen.

Tilgang til kollektivtransporten er viktig for likestilt 
bruk av byen, og det kreves politisk vilje til å bevilge 
nok midler til at arbeidet med universell utforming 
ikke stopper opp. Selv om dette er et kontinuerlig 
fokusområde for oss er det fremdeles et godt stykke 
igjen for at vi skal få et kollektivtilbud som fungerer for 
alle i Oslo.

Byutvikling
Samarbeidet med Bymiljøetaten har tatt seg opp i 
løpet av 2023. Det finnes nå en dedikert ansatt på 
universell utforming og som vi har tett kontakt med, 
og det er håp om at det kan bli en liten avdeling på 
dette fagområdet. En gruppe fra BYM har deltatt på 
et av Ekskurs sine “Mind the gap” kurs, og vi håper på 
at flere får mulighet til dette. NHF sitt ønske er at alle 
etater ut mot publikum skal samle fagkompetansen og 
få egne avdelinger for universell utforming. Det styrker 
fremdrift, øker kunnskap, og er samfunnsøkonomisk 
lønnsomt da det hindrer feilprosjektering/utførelse, og 

samtidig vil det gi alle byens beboere tilgang til hele 
byens tilbud og områder. Dette gir gode og levende 
bysentrum, som kan brukes av alle aldersgrupper

Vi fikk i vår en henvendelse fra et av våre medlemmer 
som bor i Bjørvika. Hun opplevde at underlaget i 
området var så ujevnt at hun og andre rullestolbrukere 
slet med å bruke nærområdet. Hun sendte på eget 
initiativ en henvendelse til BYM, og denne har vi fulgt 
opp. Her har BYM tatt grep, til tross for at dette er et 
område de selv ikke råder over. Vi var i flere møter i 
løpet av høsten og får tilbakemeldinger på at det skal 
skje endringer Det må kunne forventes at beboere som 
flytter inn i nye bygg som er etter TEK17 standard, 
og dermed brukbare som boliger for rullestolbrukere, 
skal kunne bevege seg rundt i nærområdet sitt, og 
da spesielt i helt nyetablerte områder. Kravene til 
universell utforming av uteområder gjelder uansett 
hvem som er eiere. 

Bruk av ujevnt underlag er fremdeles en av de største 
utfordringene personer mer funksjonshindring møter 
i Oslos gater, på offentlige plasser og i parker. Vi 
opplever at ujevn gatestein legges i fotgjengerfelt, rundt 
kollektivknutepunkt og på HC-parkeringsplasser, noe 
som forverrer tilgangen for rullestoler. Enkelte steder 
er underlaget så ujevnt at det er fare for at rullestolen 
velter eller hjulene hekter, selv i helt nyrenoverte gater.

Vi ser i tillegg at det er mye vedlikeholdsproblemer 
knyttet til steiner og fliser som påvirkes av tele og 
vann, og vi ser steinfliser som er knekt og forskjøvet 
også på ganske nylagte arealer, og når gategrunnen er 
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full av hull og kanter er det lett å snuble og kjøre seg 
fast.

Ikke bare rullestolbrukere har problemer med ujevnt 
underlag. Eldre med rullator synes det er tungt å 
kjøre rullatoren over ujevne steiner samtidig som det 
rister i svake håndledd, de med krykker og stokk har 
vanskeligheter med å finne jevne steder å plassere 
stokken eller krykkene – noe som også gjelder de 
med benproteser. Traller med varetransport er tunge 
å kjøre, kan sette seg fast og velte. Det må være 
slitsomt å levere varer med jekketraller, eller trille 
søppel i containere med små hjul. Samtidig fører dette 
underlaget til mye unødvendig støy for beboerne, 
spesielt da mye av dette skjer på natt eller tidlig 
morgen. 

Overvannshåndtering på fortau og gangveier fører 
til mye frustrasjon hos rullestolbrukere. Det ligger 
vannrenner på tvers av fortauet med få meters 
mellomrom, og rullestolbrukere får smerter og blir 
slitne i ryggen når disse stadig passeres. De som 
bruker manuell rullestol må bremse opp foran hver 
eneste renne for å kunne passere trygt, og det er en 
lite effektiv måte å ta seg gjennom gatene på. I enkelte 
gangveier er vannrennene på tvers så dype at de ikke 
kan krysses med rullestol. Det savnes bedre og mer 
inkluderende løsninger for overvannshåndteringen i 
Oslos gater.

Tverrfall på fortau er også et stort problem spesielt i de 
eldre bydelene. Ofte legges stigningen på rampene inn 
i fortauet på steder det er varelevering og innkjøringer 

til parkeringshus. Andre steder er det blitt skjevheter 
av bygningsmasse som beveger seg eller trær med 
røtter under fortauet. Ikke bare er det vanskelig å 
trille over for de med roterbare hjul, men skjeve 
fortau er farlige da det er lett å miste kontroll over 
rullestol, barnevogner eller varer som fort kan trille ut 
i veibanen. 

 Bygg og kultur
NHF Oslo er i jevnlige møter med Statsbygg 
om regjeringskvartalet sammen med de andre 
interesseorganisasjonene. I år har det vært flere 
møter om plassering av kunsten, samt veifinning i 
publikumsdelen av bygget. 

Oslo som kulturby
Det var åpning av begge Oslos største kulturbygg i 
løpet av kort tid i 20/21, og nå har de allerede vært i 
drift et par år. Vi får ingen negative tilbakemeldinger 
om byggene nå, og håper at barnesykdommene er 
kurert.

Vi venter spent på at Vikingtidsmuseet skal bli ferdig, 
og selv om det er blitt innsparinger her ser det ikke ut 
til at det vil gå ut over den universelle utformingen i 
bygget som vi tror blir et eksempel til etterfølgelse for 
andre.

Arbeidet med å gjøre Villa Stenersen tilgjengelig 
foregår enda, og det jobbes med å få plass 
til løfteplattform i bygget, samt å lage en ny 
hovedinngang. Forskjellige løsninger diskuteres med 
byantikvaren, men vi opplever at det er enighet hos alle 
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parter om at det skal bli løfteplattform, bare ikke helt 
sikker plassering enda.

Oppgraderingen av Sporveismuseet i de gamle 
trikkestallene på Majorstua ligger fremdeles også på 
vent til sykehjemmet som bygges over gaten er ferdig. 

Rehabiliteringen av Nationaltheatret er fremdeles på 
vent, men helt på tampen av året hadde NHF Oslo et 
møte med Nationaltheatret. Det var i hovedsak om 
bestilling av rullestolplass med ledsager på nett, og er 
en gladsak da dette nå er på plass.

Fritidsaktiviteter i Oslo
Oslo Badstueforening er i gang med å bygge en 
universelt utformet badstue som skal ligge på 
sukkerbiten. Dette er noe som mange medlemmer 
har savnet. NHF Oslo har deltatt på møter, fått 
kommentert på tegninger og bidratt med innspill. Som 
så mye annet legger økonomi en demper på hva som er 
mulig, men vi tror dette skal bli bra, og vi vet at mange 
av våre medlemmer savner et badstuetilbud også for 
dem. 

Vi har sett konturene av hvordan Tøyenbadet vil 
bli i løpet av året, etter hvert som det har vokst 
frem på toppen av Tøyenparken. Dette gleder vi 
oss til da det her vil komme både terapibasseng og 
stellefasiliteter for store barn og voksne. Tilgangen 
til varmtvannsbassen er begrenset i Oslo, og generelt 
mangler det badetilbud der det også finnes stellebenk i 
stor størrelse og takheis/personløfter. 

Manglende stellemuligheter er noe av det vi får mest 

tilbakemelding om av våre medlemmer. De opplever 
at aktiviteter begrenser seg når barna blir større og 
tyngre, og når det ikke finnes toaletter med utvidede 
fasiliteter er det ikke så mye en familie kan finne på 
sammen. Dette er noe som går ut over hele familien, 
også de barna uten funksjonshemning. Etter hvert som 
barna har vokst ut av de ordinære stellebenkene må de 
bruke gulvene, noe som er tungt og uhygienisk. Dette 
fungerer likevel en stund for mange, men til slutt blir 
barna for store til at det er mulig å løfte dem opp fra 
gulvet igjen.

Torshovparken skal også rehabiliteres, og vi var på 
befaring der en iskald november dag. Her skal det 
komme flere aktiviteter som alle kan bruke. Det er også 
håp om at det skal komme et HC-toalett med utvidede 
fasiliteter også her. Dette vil gjøre parken attraktiv for 
veldig mange. 

En annen problemstilling vi gjerne vil jobbe videre 
med i 2024 er å gjøre båtlivet mer tilgjengelig. Mange 
er ekskludert fra å benytte egen båt, eller bli med 
på båtturer i privatbåter på sommeren. Det finnes 
ingen fungerende personløftere som vi vet om langs 
Oslofjorden. Dette er noe vi får mange henvendelser 
om hver sommer, og som bør prioriteres. Personløftere 
bør også monteres på brygger på øyene der det 
finnes HC-toaletter. Det samme gjelder tilgjengelige 
kajakkplasser. Mange ønsker å kunne padle selv om 
førligheten begynner å bli dårlig, enten som følge av 
sykdom eller fordi folk blir eldre. Noen tilrettelagte 
plasser begynner å komme, men vi ønsker oss flere.
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FUNKIS- 
KOMPETANSE

Norges Handikapforbund har i en årrekke 
vært en viktig leverandør og formidler av 
kompetanse. Siden 2020 har vi arbeidet mål-
rettet med innovasjon og utvikling av hvordan 
vi kan gjøre dette på en mer profesjonalisert 
måte, med mulighet for økonomisk gevinst.
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Funkiskompetanse kultur
Norges Handikapforbund har et felles fokus på 
Funkiskompetanse på kulturfeltet. NHF Oslo deltok i å 
gi Funkiskompetanse til Deichmanske bibliotek i 2023, 
i forbindelse med utarbeidelsen av en mangfoldstrategi 
som de jobbet med. NHF Nord-Norge har høsten 
2023 gjennomført en turné i en rekke bibliotek i sitt 
nedslagsfelt, og NHF Oslo har bidratt med en fast 
bolk på dette programmet, ved fire anledninger. 
Foredraget har tittelen «En litterær reise i Downs 
syndrom - om det å bli mor, og måtte lete seg frem i 
informasjonsjungelen». Foredraget har blitt holdt via 
Teams, og har fått gode tilbakemeldinger.

Ekskurs fortsetter fremgangen
2023 markerte det første hele driftsåret for selskapet 
siden oppstarten i oktober 2022. Året har vært fylt med 

nøkkelpunkter, inkludert:

• Inngåelsen av en ny og forbedret avtale med Ruter 
for leveransen av workshopen ”Mind the Gap”.

• Etableringen av konseptet Funkisveileder.

• Samarbeidet med Designit.

• Deltagelsen i Impact StartUp.

I løpet av året gjennomførte Ekskurs ni ”Mind the 
Gap”-workshops for ulike aktører. Totalt deltok 135 
personer på disse samlingene, og tilbakemeldingene 
fra deltakerne har vært overveldende positive. 
Konseptet har blitt meget godt mottatt, og gjennom 
vårt samarbeid med Ruter har vi fått muligheten til 
også å levere tjenester til andre bedrifter, noe som vil 
bære frukter i 2024.
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Den 12. mai holdt vi en workshop for European 
Transport Authorities (EMTA), en organisasjon som 
består av de største kollektivselskapene i Europa. 
Dette viser at vår metodikk også har appell utenfor 
Norges grenser, og som en direkte konsekvens har vi 
fått oppmerksomhet fra European UPPER – et EU-
finansiert prosjekt som fokuserer på transport som en 
rettighet.

Den 10. oktober hadde vi æren av å gjennomføre 
”Mind the Gap” for Samferdselsdepartementet, 
representert ved statssekretær Abel Cecilie Knibe 
Kroglund, samt ledere for tilknyttede selskaper. 
Etter workshopen ble Ekskurs forespurt om å bidra 
med tekst til den nye Nasjonale Transportplanen, et 
oppdrag vi ser fram til med stor spenning. I kjølvannet 
av workshopen tok også Bane NOR kontakt for å 
arrangere en tilsvarende workshop hos dem.

Deltakere på ”Mind the Gap” i 2023 inkluderte:
• Ruter

• Viken fylkeskommune

• Samferdselsdepartementet

• EMTA

• Bymiljøetaten i Oslo

I tillegg til ”Mind the Gap”-workshops har Ekskurs 
gjennomført foredrag og mindre workshops for blant 
andre Ruter og Viken fylkeskommune.

Funkisveileder – et nytt konsept
Funkisveileder er et innovativt konsept som vi jobber 
med å etablere. Dette er en ressurs for bedrifter 
til å teste ulike produkter og tjenester. I 2023 var 
Amir Hashani funkisveileder for Sporveien under 
testingen av de nye nødrampene på trikkene, en 
oppgave som fant sted om natten. Det er viktig for 
oss at funkisveilederne mottar lønn for sitt arbeid, 
og at Ekskurs får honorar for å koble bedrifter med 
passende kandidater. Vi mener det er essensielt at alle 
kompenseres for sin innsats og at tiden for gavekort og 
frivillig arbeid er forbi.

Ekskurs ser tilbake på 2023 som et år for etablering og 
oppbygning av selskapets grunnmur. Vi ser frem til å 
fortsette vår positive utvikling inn i 2024.

Funkiskompetanse
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Organisasjon

Norges Handikapforbund Oslo er en organi-
sasjon med dype røtter og bredt nedslagsfelt. 
Fra grasrot til ledelse jobber vi sammen for 
at funksjonshemmede skal bli anerkjent som 
fullverdige samfunnsborgere og få de samme 
mulighetene som andre.
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Organisasjonskart
Norges Handikapforbund Oslo er en demokratisk 
oppbygd organisasjon med årsmøte som avholdes 
hvert år, og med eget styre. Regionen er en egen 
juridisk enhet, men følger NHFs lover og forskrifter og 
er underlagt landsmøtets vedtak. Det er i 2023 avholdt 
9 styremøter i tillegg til digital kommunikasjon utover 
dette. Møtene er stort sett avholdt som hybridmøter 
på Teams/ fysisk. Styret behandlet 63 saker. Arbeidet 
har vært preget av interessepolitiske saker, landsmøtet, 
økonomi, endringsprosess og funkiskompetanse - for å 
nevne noe.

Deretter ble følgende styre og arbeidsutvalg (uthevet i 
fet skrift) valgt:

Regionstyret:
•  Regionleder:  Karl Haakon Sævold
•  Nestleder: Sadia Jabeen Iqbal
•  Styremedlem: Ingrid Njerve 
•  Styremedlem: Jan Tore Berg 
•  Styremedlem: Inger-Lise Kristiansen 

•  Styremedlem: Øyvind Gerhardsen
•  1. varamedlem: Hans Jørn Næss
•  2. varamedlem: Lilli-Ann Stensdal 

Ledersamling
Årets ledersamling ble avholdt på Soria Moria Hotel 
og konferansesenter 14.-15. oktober, med godt 
oppmøte fra lokallag, regionstyre og administrasjon. 
Regionleder Karl Haakon Sævold åpnet programmet, 
etterfulgt av en presentasjon av NHFs nye 
landsforening «Landsforeningen for skeive funkiser» 
fra foreningens leder Ingrid Thunem. NHFs nye 
generalsekretær Bjarne Kristoffersen gjestet samlingen, 
det samme gjorde Hassan Nawaz fra Høyre, som blant 
annet orienterte om forslaget om sentral bestillerenhet 
for BPA. To av NHFs landsforeninger, Handikappede 
Barns Foreldreforening og Landsforeningen for 
slagrammede, hadde jubileum i 2023, og det ble både 
markering av jubileene og en orientering fra begge 
foreninger. Under en mottakelse lørdag kveld med 
tidligere regionleder Magnhild Sørbotten hedret 

04



 32 - Årsrapport

Organisasjon

med regionens høyeste utmerkelse «Sølvnåla» for 
sitt utrettelige arbeid for funksjonshindrede i Oslo 
gjennom en årrekke.

Ulike samarbeid
I NHFs strategi «Sammen om en ny tid» står det 
tydelig at organisasjonen skal arbeide for å finne 
alliansepartnere og samarbeidspartnere som gjør at vi 
står sterke som organisasjon. Vi har derfor et utstrakt 
samarbeid med mange ulike organisasjoner.

Samarbeids- og alliansepartnere omfatter  
blant andre:
Organisasjoner

• Norges Blindeforbund

• Norges Idrettsforbund

• Norsk Forbund for Utviklingshemmede 

• Redd Barna*

• Funksjonshemmedes Fellesorganisasjon (FFO) 

• FRI 

• Diskrimineringshjelpen og Meglingsbenken 
(DiMe)

• Aksjonsgruppen La oss ta fortauene tilbake

Vi har et godt samarbeid med Ruter, både ved NHF 
Oslos deltagelse i samarbeidsforumet og gjennom vår 
bedrift Ekskurs.

Helse, likeperson og rehabilitering
Vi mottar årlig midler fra Helse Sør-Øst til 
å rekruttere, utvikle og arbeide med helse, 
likepersonsarbeid og brukermedvirkning. 
Av disse midlene blir noe gitt videre til 
lokallagene som arbeider med likepersonsarbeid, 
helsefaglig oppfølging og konferanser. De 
resterende midlene går til administrative 
oppgaver knyttet til spesialisthelsetjenesten 
og arbeidet til rettighetskonsulenten. Videre 
samarbeider vi med Samarbeidsforumet av 
funksjonshemmedes organisasjoner (SAFO) rundt 
oppfølging av kommunale rådsrepresentanter 
og brukerrepresentanter innen helse og NAV. 
Vår oppgave er å sikre opplæring og utvikling av 
oppnevnte representanter. SAFO består av NHF 
(Norges Handikapforbund) NFU (Norsk Forbund 
for utviklingshemmede), FNDB (Foreningen Norges 
Døvblinde) og NHFU (Norges Handikapforbund 
Ungdom).

Likepersonarbeidet foregår i all hovedsak gjennom 
landsforeningene, som er diagnoserettede. 
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Ble du overrasket? Eg har jo vore med og delt ut 
sølvnåla i mange år, og skjønte at eg kunne vere 
ein kandidat, men eg hadde ikkje forventa å få 
Sølvnåla.

Sportsspørsmålet: Hva følte du? Eg blei veldig 
glad, men også rørt og ydmyk. Å få lede NHF Oslo 
i så mange år, har sjølsagt krevd mykje innsats, 
men det har også vore eit stort privilegium.

Regionleder Sævold forteller at det var den 
tildelingen det har vært minst diskusjon om- 
reaksjonen på forslaget var umiddelbar og 
enstemmig- hva tenker du om det? Det er noko 
eige med å bli hedra av sine eigne, av folk eg har 
jobba tett med over mange år. Så kjenner eg 
meg veldig ydmyk og stolt over den umiddelbare 
enstemmigheita.

Du var leder i NHF Oslo i tolv år. Hvilken seier 
husker du best? Skal eg berre velge ein er det då 
vi vann kampen om å beholde TT-ordninga som 
turbasert med 150 reiser, framfor å få ei «penger 
på kort»-ordning. Det er betydeleg lettare for 
politikarane å fryse pengebeløpet, enn å kutte i 
antall reiserog klarte å unngå at den blei omgjort 
til ei pengar på

Hva har gjort mest inntrykk på deg? Menneska. 
Dei som har ringt meg, sendt meg post, eller 
brev, eller møtt meg, og fortel om utenforskap og 
ekskludering skapt av politiske, eller byråkratiske 
vedtak. Nokre av dei grin i telefonen fordi nokon 
endeleg lyttar. 

Var det vanskelig å gi slipp? Det er alltid vemodig 
å gi seg i ei rolle som har vore ein stor del av 
kvardagen. Samtidig bør man alltid overlate roret 
til nokon andre, mens man endå eigentlig har lyst 
til å fortsette. Kombinasjonen av å vere nestleder 
i NHF og regionleder i NHF var arbeidskrevande. 
Derfor hadde eg ei stund signalisert til 
valgkomiteen at dei burde leite etter ein ny 
regionleder. Når det var ein så dyktig kandidat 
som sto klar til å overta, ble det lett å gi seg.

Hva tror du blir det største utfordringen 
for funksjonshindrede i Oslo de neste ti 
årene? Eg trur kommuneøkonomien vil gjere 
det tøffare å få tildelt kommunale tenester. 
Sjøl om undersøkelser viser at BPA er 
samfunnsøkonomisk lønnsomt, kjem inntektene 
og utgiftene på ulike plassar. Så trur eg kampen 
for å få delta likestilt med andre heller ikkje vil 
vere heilt i mål i 2034.

Magnhild ble tildelt 
«Sølvnåla» under 
årets ledersamling, 
vel fortjent!
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Årsmøtet

Regionstyret

Administrasjonen

Lokallag

Bydelslag Landsforeningslag Direktemedlemmer
(uten tilhørighet i lag)

Norges Handikapforbund 
Ungdom Oslo

Råds- og brukerrepresentanter

Organisasjonskart
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Det sentrale rådet i Oslo kommune
Sadia Jabeen Iqbal (nestleder)
Grete Flattun (vara)

Råd for funksjonshemmede 
(bydelsnivå)
Sagene - Marius Korsell, 
Søndre Nordstrand – Randi Halden 
Larsen (nestleder), Henriette Felix 
Bjerke - Øyvind Gerhardsen, Arild 

Engen, Gunhild Bottolfsen (vara)
Gamle Oslo - Oddvar Skogsletten, 
Monica Haugen (leder), Ørjan Grut (vara) 
Grorud - Rina Wesenberg (leder)
Ullern – Ingrid Njerve 
Vestre Aker - Reidar Sundby,  
Egil Arnesen 
Østensjø – Jan-Egil Wigen Aasterud 
Nordre Aker – Johannes Loftsgaard 
Nordstrand - Solveig Johanssen (leder)

Stovner - Ewy Halseth og  
Olav Eilifsen (vara) 
Alna – Inger Lise Kristiansen

Rådet for flerkulturelle minoriteter:
Sadia Jabeen Iqbal, fast medlem 
Nikita Amber Abbas, (vara)

Lokallag

Bydelslag
• NHF Alna,  

Leder: Søren Kjendlie, 101 medlemmer
• NHF Bjerke,  

Leder: Else Thune, 45 medlemmer
• NHF Sagene,  

Leder: Inger-Lise Kristiansen, 74 medlemmer
• NHF Ullern,  

Leder: Steinar Hammerstad, 16 medlemmer
• NHF Vestre Aker,  

Leder: Egil Arnesen, 60 medlemmer

Landsforeningslag
• Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Oslo,  

Leder: Fred G. Eide, 16 medlemmer 
• Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Offshore,  

Leder: Runar Nilsen, 78 medlemmer
• Handikappede Barns Foreldreforening,  

Leder: Rikke Danielsen, 129 medlemmer
• Landsforeningen for ryggmargsskadde Øst,  

Leder: Ingrid Njerve, 257 medlemmer
• Landsforeningen for amputerte,  

Leder: Bodil Iversen, 67 medlemmer
• Landsforeningen for polioskadde,  

Leder: Bjørn Olav Rosseland, 146 medlemmer
• Landsforeningen kvinnelig bekkenleddhelse,  

Leder: Vibeke Helander Bolstad, 55 medlemmer
• Handikaplaget Aktiv, 

Leder Arild Engen, 42 medlemmer
• Direktemedlemmer  

134 medlemmer
• Norges Handikapforbund Ungdom Oslo: 

Fungerende leder: Ingvild Hegg Grimstad, 10 medlemmer

Råd for personer med funksjonsnedsettelser 
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Regionkontoret har bistått med å legge til rette 
for arbeidet, og har vært med på å utbetale 
tilskudd til arbeidet. I tillegg til det organiserte 
likepersonarbeidet foregår det også svært mye 
uformell likepersonsaktivitet i regionen, gjennom 
samtaler og erfaringsutveksling på både fysiske 
og digitale møteplasser og arrangementer. Det 
blir drevet organisert likepersonsarbeid i følgende 
landsforeningslag: Landsforeningen for polioskadde 
Oslo, Landsforeningen for ryggmargsskadde Øst/
Oslo, Landsforeningen kvinnelig bekkenleddhelse 
Oslo, Handikappede Barns Foreldreforening Oslo, 
Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Oslo og 
Landsforeningen for Amputerte Oslo/Akershus.

Rettighetskonsulenten i NHF Oslo, Elisabeth 
Wilhelmsen, er utdannet sosionom og jobber i 50% 
stilling. Hun bistår medlemmer i saker som de måtte 
trenge hjelp med, og de vanligste temaene dette året 
har vært BPA, bil, bolig og borettslag.

Rettighetskonsulentens arbeid gjøres mulig blant 
annet med Helse Sør-øst-midler. ingen av sakene har 
hatt spesialisthelsetjenesten som hovedtema, likevel er 
det ofte elementer av spesialisthelsetjenesten i mange 
saker. Mange tar kontakt med rettighetskonsulenten 
etter å ha vært innlagt i spesialisthelsetjenesten. Dette 
gjelder også pårørende. Det handler også for den 
enkelte om å bli trygg på sin egen rolle i samhandling 
med spesialisthelsetjenesten og kommunale tjenester. 
Vi støtter våre medlemmer i deres rettigheter ovenfor 
blant annet helsevesenet og kommunale helse- og 
omsorgstjenester.   

I 2023 var det 96 enkeltsaker, noe som er en stor 
økning. Til sammenligning var det 45 saker i 
2022.  BPA er det temaet som har hatt størst antall 
henvendelser også i 2023. De andre temaene i topp 4 er 
bil, bolig og borettslag. 

Også i år har det vært mange henvendelser angående 
forhold knyttet til enkeltmedlemmer sine borettslag. 
Vi ser at medlemmene møter liten forståelse og velvilje 

her. Det jobbes med å få til funkiskompetanse også på 
dette området. 

Når det gjelder organisasjonstilknytning er den største 
enkeltgruppen av medlemmer som tar kontakt, 
direktemedlemmer i regionen. Når det kommer til 
hvilke landsforeninger som har benyttet tilbudet mest, 
var det LARS øst/Oslo og HBF Oslo.

I tillegg til enkeltsakene deltar rettighetskonsulenten 
på alle fellesmøter på regionkontoret og i NHF, 
og på de fleste arrangementer i NHF Oslo. 
Rettighetskonsulenten har også bidratt opp mot Ruter 
og andre samarbeidspartnere. 

Erfaringer fra for eksempel BPA-sakene til 
enkeltmedlemmer anonymiseres og tas med i det 
interessepolitiske arbeidet. 

Det er også i løpet av året blitt et tettere samarbeid 
mellom NHF Oslo og DiMe Oslo (Diskriminerings- og 
Meglingsbenken Oslo), når det gjelder saker knyttet til 
diskriminering og rasisme.

Hvis man vil lese hele årsrapporten om rettighets-
konsulentens arbeid, kan man kontakte NHF Oslo.

Oppnevning av nye SAFO-representanter til 
bydelsrådene
Høsten 2023 var det tid for ny oppnevning av SAFO-
representanter til bydelsrådene. Det har vært mange 
hyggelige samtaler med våre medlemmer rundt 
omkring i byen, og vi har fått spilt inn minst én 
NHF-representant til hver bydel. Denne prosessen 
har styrket samarbeidet innad i SAFO Oslo, og 
det har vært mye god dialog. Bydel Alna var den 
eneste bydelen hvor det ikke ble oppnevnt noen fra 
SAFO, dette har vi klaget på, og kommer til å følge 
opp. På slutten av året søkte vi i samarbeid med 
FFO Oslo midler til å gjennomføre opplæring av 
rådsrepresentanter i februar 2024. Samarbeidet med 
FFO Oslo har vært godt, og vi ser det som fordelaktig 
at rådsrepresentantene i SAFO og FFO kan ha en god 
dialog og et sterkt nettverk.



Hvor mange perioder har du vært rådsmedlem 
i bydel Østensjø?
- Jeg har sittet som rådsmedlem i bydel Østensjø 
i en periode. Hvorfor takket du ja til vervet? - Jeg 
takket ja mest fordi jeg hadde lyst til å engasjere 
meg i hva som skjer i bydelen, og kanskje til og med 
kunne være med å påvirke lokalpolitikerne. 

Hva har vært mest spennende?  
- Det mest spennende har vært å få en større innsikt 
i og forståelse av hvordan en bydel drives. Jeg har 
blitt kjent med så mange kule og gode ting bydelen 
driver med, som jeg ellers aldri hadde fått vite om. 
Hva har vært mest frustrerende?
- Det er frustrerende når saker og sakspapirer ikke 
er ferdige før rett før et møte, som gjør at rådet 

ikke rekker å sette seg godt nok inn i saken før vi 
behandler den. 

Hvorfor gir du deg etter denne perioden? 
- Jeg har ikke nok tid og overskudd til å gjøre 
det meste ut av vervet. Jeg vil helst kunne lese 
sakspapirer enda nøyere og være enda mer aktiv og 
engasjert enn det jeg har hatt tid til å være denne 
perioden. Da er det mye bedre å slippe til nye 
krefter som kan komme inn med ny motivasjon.

Vil du anbefale andre å prøve seg i vervet? 
- Ja, absolutt! Jeg tror det er en kjempenyttig 
erfaring å ha med seg, og så er det kjempeviktig å ha 
flinke folk i rådene som kan kjempe vår sak!

Råd fra et rådsmedlem
Jan-Egil Wigen Aasterud
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Kommunikasjon
God kommunikasjonsflyt mellom tillitsvalgte, lokallag 
og administrasjon er en forutsetning for en samlet 
organisasjon med et helhetlig og tydelig budskap 
utad, som igjen er en forutsetning for interessepolitisk 
gjennomslag. Det å møtes ansikt til ansikt på kurs 
og samlinger er viktig i denne forbindelse, men også 
god kommunikasjon med medlemsmassen generelt 
og oppmerksomhet i mediene er viktige aspekt. I 
tillegg ser organisasjonen nødvendigheten av god 
kommunikasjon med politikere og byråkrati, for at 
de demokratiske prosessene i samfunnet skal kunne 
opprettholdes på en god måte. En helhetlig og samlet 
kommunikasjon utad til medier og sosiale medier er 
også et viktig fokusområde for oss. NHF Oslo ønsker 
å fremstå som samarbeidsvillige og løsningsorienterte, 
og søker å unngå den tradisjonelle «offerrollen» 
funksjonshemmede ofte blir tildelt i media. 

Quarten - nyhetsbrevet 
Stadig flere melder seg på vårt digitale nyhetsbrev 
Quarten, som har tatt over for det gamle 
medlemsbladet i papirform. Her får mottakerne 
info om ting som har skjedd i NHF Oslo, så vel som 
andre relevante hendelser og nyheter. Nyhetsbrevet 
benyttes også til å spre relevante spørreundersøkelser 
fra blant andre Ruter og andre samarbeidsaktører vi 
har, samt til å reklamere for og sende ut «hold-av-
datoen»-meldinger om kommende arrangementer. Vi 
etterstreber at nyhetsbrevet både skal kunne leses som 
et selvstendig dokument, og som en inngangsport til 
mer omfattende artikler om vårt arbeid. Disse legges 
da på nettsiden, og det sendes ut et sammendrag i 
nyhetsbrevet som henviser til utfyllende informasjon 
på nevnte nettside. Nyhetsbrevet har om lag 1100 
abonnenter, og en åpningsrate på nær 60%, noe som 
er veldig bra, for det globale snittet på åpning av 
nyhetsbrev er kun på 24,88%.
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Nettsiden 
Med overgangen til nyhetsbrev har nettsiden blitt en 
mer aktuell og levende side for medlemmene våre. 
Tanken er at dette er en «buffet» hvor interesserte 
finner alt som er aktuelt og relevant i tilknytning 
til regionens arbeid. Aktuelle saker – her er målet 
at det i gjennomsnitt skal publiseres en sak ukentlig. 
Disse sakene er i tillegg sakene som publiseres i 
nyhetsbrevet (fungerer som en landingsside). I tillegg 
er nettsiden et sted for informasjon om organisasjonens 
sammensetning, prinsipper og fokusområder, samt 
stedet man finner oppdatert kontaktinformasjon 
for styre, administrasjon og lokallag. Nyhetsbrevet 
Quarten har en sentral plass på forsiden, hvor man 
også finner tidligere utgaver av bladet Quarten. Sentralt 
plassert er en egen knapp til informasjon om «Din 
rettighetskonsulent». Vi har også fått laget en automatisk 
feed som mater inn siste innlegg på Facebook på 
nettsiden. Her finner man også nå siste blogginnlegg fra 
Oslo F. Nettsiden til NHF Oslo har med andre ord blitt 
et sted hvor man finner alt på et sted, samt at siden har 
blitt mer aktuell og et sted man bør sjekke innom om 

man vil vite hva som rører seg hos NHF Oslo. 

Internkommunikasjon
I 2023 har internkommunikasjon primært foregått via 
e-post, samt en del i grupper på Facebook/Messenger 
og på Teams. Organisasjonskonsulenten, regionleder 
og vår interessepolitiske rådgiver har hatt jevnlig 
kontakt med våre tillitsvalgte og brukerrepresentanter 
i de forskjellige rådene og utvalgene, primært via 
e-post, Facebook/Messenger og per telefon. Vi bruker 
også en del ressurser på å ta imot henvendelser 
og videreformidle kontakt til både Pasient- og 
brukerombudet, FFOs rettighetssenter, Jussbuss og 
Likestillings- og diskrimineringsombudet. 

Egen blogg – Oslo F 
Oslo F skal være en tverrpolitisk og tverrorganisatorisk 
arena for å løfte stemmene til personer med 
funksjonsnedsettelser, enten det er innlegg av politisk, 
personlig eller kulturell art. Det langsiktige målet er 
at vi skal få svært mange lesere og at vi skal kunne få 
annonseinntekter fra bloggen. Å skrive for bloggen 
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krever ikke organisasjonstilhørighet i NHF. For at 
bloggen skal nå ut til stadig nye lesere er det viktig 
å spre den via nye digitale kanaler og flater. Bloggen 
er gjort tilgjengelig på nettsiden til NHF Oslo, samt 
at blogginnlegg fra Oslo F er en naturlig del av 
nyhetsbrevet som sendes ut fire ganger i året. Adressen 
er oslof.no. 

Facebook 
Facebook-sider hjelper bedrifter, organisasjoner og 
merkevarer med å dele hendelsene deres og komme 
i kontakt med folk. Totalt har vi 2200 følgere per 
31.12- 23. Det er ikke noe mål for NHF Oslo å ha 
flest mulig følgere, men det er et mål at flest mulig 
som har en tilknytning til eller interesse for vårt 
arbeid «liker»/ følger oss. Facebook brukes til å spre 
informasjon om våre arrangementer, få innspill fra 
medlemmer, samt få ut informasjon om ting som rører 
seg innen politikken på vårt område. Facebooksiden 
er en kanal der vi søker å nå både medlemmer, 
alliansepartnere og mulige nye medlemmer, men 
også politikere, byråkrater og alle andre som har 

interesse av våre saker og problemstillinger - 
eksempelvis media. Terskelen for å legge ut saker er 
lav. I gjennomsnitt legges det ut saker/kommentar/
linker flere ganger i uken. Selv om Facebook er lett 
tilgjengelig og en kanal som er enkel å bruke, er det 
viktig å huske at man aldri vet hvor mange følgere 
av en post med viktig innhold når. I gjennomsnitt 
har en bruker av Facebook 120 meter med innhold, 
som daglig konkurrerer om plass i «feeden» din. 
Det innholdet du engasjerer deg og responderer 
på med lesetid, klikk, deling og kommentarer er 
det som blir foretrukket som innhold i feeden din. 
Denne utvelgelsen gjør Facebooks algoritmer basert 
på aktiviteten din. Dette betyr at NHF Oslo som 
avsendere har liten kontroll på hvem som får se hva av 
postene vi legger ut på Facebook. Det er derfor viktig 
at aktuelle og viktige saker også blir gjort tilgjengelige 
på nettsiden. Både kommunikasjonsrådgiveren, 
organisasjonskonsulenten, den interessepolitiske 
rådgiveren, regionkontorlederen og regionlederen har 
administratorrettigheter til siden. 

Organisasjon

https://oslof.no
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Kommunikasjonsrådgiveren tar ansvaret for å 
overvåke Facebooksiden og aktiviteten der også på 
kveldstid og i helgene, for å sikre at uønsket stoff 
ikke blir lagt ut i vårt navn/på vår vegg. Vi lager 
også egne arrangementer og reklamerer for disse i 
forbindelse med arrangementer, eksempelvis med 
DIT-konferansen, Oslo funker-møter og 3. desember-
markeringer.

Instagram
NHF Oslo fikk i 2023 sin egen Instagramprofil. Denne 
har per 31.12-23 125 følgere, som alle er kommet 
til ved organisk vekst, da vi ikke har promotert den 
aktivt foreløpig. Kontoen brukes primært for å dele 
snutter i «din historie»-funksjonen. Her legger vi ofte 
ut øyeblikksbilder fra møter, konferanser og andre 
arrangement der vi deltar, og vi passer på å «tagge» 
andre brukere for å stimulere til spredning og organisk 
vekst av følgerbasen. Vi har også delt viktige poster fra 
andre NHF-kontoer og alliansepartnere. Totalt er det 
delt 34 innlegg på «stories-funksjonen» (innlegg som 
kun blir liggende i 24 timer) og 8 permanente innlegg 
på profilen. Vi legger også sporadisk ut festede innlegg 
som blir på brukerprofilen.  

YouTube 

NHF Oslo har egen Youtube-kanal, der vi legger 
ut de av våre arrangementer som blir filmet, 
dersom de ikke er streamet gjennom Facebook. 
Kanalens nettadresse er: youtube.com/channel/
UCtZSlFeH4Ppv7lZtbtXWYYA

https://youtube.com/channel/UCtZSlFeH4Ppv7lZtbtXWYYA
https://youtube.com/channel/UCtZSlFeH4Ppv7lZtbtXWYYA


Medieliste 2023
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Januar 
https://www.ao.no/ruter-
klagestorm/s/5-128-443014

https://www.dagsavisen.no/
nyheter/innenriks/2023/01/03/
klagestorm-mot-ruter-etter-tt-
trobbel/

Februar
https://www.ao.no/passasjerer-
ble-skadet-og-barn-levert-til-
feil-sted-fortsatt-har-ruter-
trobbel/s/5-128-467993

https://www.handikapnytt.no/
funksjonshemmede-far-unntak-
fra-nullutslippssone/

https://www.nrk.no/stor-oslo/
tyveri-av-hc-kort-i-oslo-er-
blitt-et-vanlig-problem.-
handikapbevisene-er-populaere-
blant-tyver-1.16306102

https://www.dagsavisen.no/
nyheter/innenriks/2023/02/22/
rodt-vil-strupe-bruken-av-
elsparkesykler/

https://www.dagsavisen.no/
nyheter/innenriks/2023/02/01/
ny-undersokelse-om-
elsparkesykler-nesten-to-av-tre-
foler-seg-utrygge/

Juni
https://www.ao.no/na-blir-flere-
t-banestasjoner-universelt-
utformet/s/5-128-568687

https://www.handikapnytt.no/
byradet-med-plan-for-a-sikre-
likeverdig-bpa-praksis-i-hele-
oslo/

https://www.ao.no/ida-flyttet-
fra-sagene-til-gamle-oslo-og-
fikk-50-farre-timer-med-hjelp-i-
uken/s/5-128-537090

https://www.handikapnytt.no/
udramatisk-landsmote-mot-et-
dramatisk-bakteppe/

August
https://www.nrk.no/sorlandet/
funksjonshemma-mobiliserte-
for-a-fa-delta-pa-foredrag-om-
diskriminering-1.16519042

September
https://www.handikapnytt.no/
oslo-samler-bpa-pa-ett-sted/

https://www.dagsavisen.no/
nyheter/2023/09/11/17-av-
oslos-valglokaler-er-ikke-
tilrettelagt-ikke-akseptabelt/

https://www.dagsavisen.no/
nyheter/2023/09/21/oslo-
domkirke-vedlikeholdetterslep-
for-over-55-millioner-kroner/

https://www.handikapnytt.
no/habibo-ma-bli-liggende-i-
senga-med-bleie-for-a-spare-
bpa-timene-til-skolen/

Oktober
https://www.nrk.no/buskerud/
slagrammede-aksjonerte-ved-
stortinget-_-foler-seg-sveket-
av-politikerne-1.16599302

https://www.nrk.no/norge/
budsjettkutt-for-syns--og-
funksjonshemmede_-_-smalig-
og-usosialt-1.16589848

Desember
https://www.ao.no/grete-er-
fly-forbanna-fordi-fortauene-
aldri-blir-maket-folk-kommer-
ingen-vei/s/5-128-702202

https://www.ao.no/
elbussen-blir-19-minutter-
forsinket-nar-rina-skal-pa-
foler-meg-skyldig-nar-det-gar-
utover-andre/s/5-128-701265

https://www.ao.no/
rina-oppdaget-noe-
spesielt-pa-elbussene-lurer-
pa-hvorfor-de-ikke-bruker-
dem/s/5-128-703030

https://www.handikapnytt.
no/jaffery-hos-nhf-like-
muligheter-star-overst-pa-
arbeidslisten/

https://empotv.no/aktuelt/
levekar/like-muligheter-
er-hjertesak-for-kultur-og-
likestillingsminister-lubna-
jaffery/19.1366
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NHF Oslo

Administrasjon
og økonomi

Den daglige driften av organisasjonen skjer fra lokaler i 
Galleri Oslo. NHF Oslo har i 2023 hatt totalt 6,2 ansatte.
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Administrasjon og økonomi

Bianca Bernhoft Løkkeberg,  
regionkontorleder:  
Leder den daglige driften av kontoret og ansvarlig for 
økonomi, personal og administrasjon. Ansvarlig for 
vårt arbeid i SAFO Oslo. 

Elin Vang Kristiansen,  
rådgiver universell utforming:  
Fagansvarlig for universell utforming og 
tilgjengelighet. Jobber tett opp mot kommunale, 
private og statlige foretak for å sikre universell 
utforming.

Cathrine Linn Kristiansen,  
interessepolitisk rådgiver fra 30.8:  
Fagansvarlig for vårt interessepolitiske arbeid i 
samarbeid med regionleder. Skriver høringssvar og 
jobber tett opp mot de politiske miljøene. Har også 
ansvar for konferanser.

Ida C. Freng, 
kommunikasjonsrådgiver:  
Fagansvarlig for kommunikasjon, informasjon både 
internt og eksternt. Redaktør av medlemsblad, nettside 
og andre relevante kommunikasjonsflater. 

Andrea Bruer,  
organisasjonskonsulent fram til 31.8:  

Fagansvarlig for organisasjon og utvikling. Følger 
organisasjonsarbeidet og utviklingen av denne 
regionen. 

Elisabeth Wilhelmsen,  
rettighetskonsulent:  
Fagansvarlig for vårt arbeid med rettigheter, 
rehabilitering, BPA og helse. Følger opp og hjelper 
medlemmer som har behov for bistand. Gjennomfører 
fagrelaterte møter. 

Eirik Riise,  
kampanjeleder:  
Fagansvarlig for arbeidet som retter seg mot hatefulle 
ytringer. Leder «sekretariatet» for Stopp Hatprat 
kampanjen. 

Monika Kochowicz,  
kampanjerådgiver:  
Arbeider med fagområdet «Stopp Hatprat». Sørger for 
workshop og kampanjearbeid (i permisjon deler av 
2023) 

Amanda Anvar,  
kampanjerådgiver i Stopp hatprat

Johanne Prøis Fearnley,  
praktikant Stopp Hatprat

Administrasjon
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Det tilstrebes likestilling mellom kjønnene når det 
gjelder ansettelser, lønns- og arbeidsbetingelser og ved 
sammensetning av styret og utvalg. Per 31.12.2023 
er det to menn og fem kvinner med ansettelse ved 
kontoret. Ansattgruppa er sammensatt med folk av ulik 
bakgrunn, hvor alle bidrar med viktige perspektiver 
bl.a. fra erfaring med funksjonsnedsettelse i eget 
liv eller som pårørende. Arbeidsmiljøet anses som 
godt, og det jobbes for åpenhet og trygghet i vår 
interne kommunikasjon. Sykefraværet utgjør 11,5%. 
Totalt utgjorde arbeidsinnsatsen 6,20 årsverk i 2023. 
Arbeidsstokken er imidlertid ansatt og lønnet fra NHF 
sentralt. Det har ikke blitt rapportert om skader eller 
ulykker på arbeidsplassen. Alle varamedlemmer i 
styret innkalles til alle styremøter.

Økonomi
NHF Oslo ender året med et underskudd før 
finansinntekter på kr 1 246 061,- . Etter finansinntekter 
har vi et årsresultat på 5 931 435 kr etter skatt. 
Regionen jobber for å bli økonomiske bærekraftige, 
etter styrevedtak fra 2020. Det betyr at vi hele tiden 
jobber med å finne inntektskilder som sikrer driften 
og arbeidet for full likestilling. I 2023 fikk vi støtte 

fra Oslo kommune, Helse Sør-Øst, Barne- ungdoms 
og familiedirektoratet (Bufdir), og Kultur- og 
likestillingsdepartementet. Vi mottok også strømstøtte. 
Totalt mottok vi 2 783 717,- i tilskudd i 2023. Vi 
er svært takknemlige for alle som har bidratt til at 
arbeidet vårt er mulig. Pengene er brukt i tråd med de 
søknader som er sendt og gjennomgått av revisor.  

Norges Handikapforbund Oslo er sekretariat for Stopp 
Hatprat-kampanjen i Norge, og en del av de eksterne 
midlene som regionen får, er øremerket dette arbeidet 
mot hatefulle ytringer.  

Regionen har per 31.12.23 eiendeler verdt kr. 86 664 
508,- Dette er midler som er plassert i forvaltning hos 
DNB og eiendom i Folke Bernadottes vei 2.
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Folke Bernadottes vei 2
NHF Oslo eier per 31.12.2023 ni leiligheter, 
et barnehagelokale med uteområder, samt 
et fjernlager i Folke Bernadottes vei 2 på 
Kringsjå. Leilighetene i sameiet leies ut. 

Vaset 
NHF Oslo eier feriestedet Nordviste på 
Vaset i Vestre Slidre kommune. Tomten er 
på 6,5 mål med to hytter fra 50-tallet med 
til sammen 25 sengeplasser. Hyttene har 
blitt leid av medlemmer, organisasjoner og 
andre. NHF Oslo har det daglige ansvaret 
for utleieaktiviteten, i samarbeid Joker 
Vaset. Vaset ble ikke utleid i 2023, pga. 
vedlikeholdsbehovet.

Schweigaardsgate 12
NHF Oslo leier kontorer i Schweigaardsga-
te 12 på Galleri Oslo sammen med Norges 
Handikapforbund, Norges Handikapforbund 
Ungdom, Norges Handikapforbund Øst, Stopp 
Hatprat og Diskrimineringshjelpen og Meg-
lingsbenken (DIME). Kontorene er også et 
samlingspunkt for tillitsvalgte og innehar også 
et eget funkisbibliotek.

Eiendommer


